
  

       תפילת רבים על יענקלה... והן קל כביר לא ימאס תפילת רבים...
באדר ב'... מתח לא נורמלי בבית משפחת יענקלה!!! בני המשפחה התגייסו לתפילות  מעומק לב על ראש התאריך כעת כ"ז 

המשפחה ר' יענקלה... אפילו בבית הכנסת תלו מודעה: נא להתפלל ולעורר רחמי שמים מרובים על ר' יעקב בן שרה 
ים... ובכן: נקדים את המאוחר ונספר בקצרה: שעומד לקראת בדיקה גורלית בכ"ט באדר... והן קל כביר לא ימאס תפילת רב

יענקלה שלנו כבר מצורע למעלה משלושה חודשים... בהתחלה כולם היו בהלם... כל העיר היתה כמרקחה... כל העולם דיבר 
על זה.. זה רץ ברשת ואפילו היה על זה פייק ניוז... כי כולם מכירים את יענקלה... יענקלה זה אדם שכולנו חבים לו את 

הוא  "זכות הציבור לדעת"!!!החיים שלנו... מדובר באדם נועז ואמיץ שחרט על דגלו את הניקיון כפיים הדמוקרטי שנקרא 
תמיד דואג מתוך אחריות ונחישות ליידע את הציבור במידע נחוץ ש... ש"זכות" הציבור לדעת!!! אם יש מתח מסוים 

.. זה עניין של שעות עד שיענקלה יציף את זה ברשת בצורה ניטרלית... בשלום בית בין שני בני זוג בשכונה... כולם רגועים.
הוא יציג את שני הצדדים ויפרט את כל הטיעונים... זה יפתח כפורום ציבורי פתוח... וכולם יחוו דעה בנושא... אם יש איזה 

ג להביא את המידע לידיעת פרץ ויוצאת ותלמיד שמקדיח תבשילו שלא ברבים... אל דאגה... שלוימלה הנאמן והמסור ידא
הציבור... שלוימלה לא אוחז מדברים שמטופלים בשקט כי.. כי אתה יודע... הרי היום הכל פוליטיקות... אי אפשר לסמוך על 
אף אחד שיטפל בנושא בצורה יסודית ולא יטייח... לכן ליענקלה שלנו יש עקרון בלתי מתפשר שזכות הציבור לדעת!!!! 

להכרעה פומבית ציבורית... ככה הדברים מטופלים בשקיפות ובניקיון כפיים... אה... יענקלה... איזה וככה כל נושא מוגש 
 הכרת הטוב יש לנו אליו.. מכמה נוכלים הוא הציל אותנו...

והנה!!! יום בהיר הגיע וכעת זכות הציבור לדעת שיענקלה נהיה מצורע!!!! וטמא טמא יקרא!!! אה... אנחנו לא מעכלים... 
ך יכול להיות שדווקא יענקלה הישר באדם... בעל השקיפות והניקיון כפיים... דווקא הוא נהיה מצורע... מי כעת יעדכן את אי

הציבור בכל מה שצריך לדעת.. בהתחלה ההלם היה גדול... אפילו ברשת נפתחה קבוצה מיוחדת למחאה ספונטנית... גם 
תו ולצאת מחוץ למחנה... גם הוא היה במצב של הכחשה... הוא היה יענקלה בעצמו שנאלץ ביום בהיר אחד לעזוב את בי

עסוק בלהאשים את הכהן שבא לראות את הנגע שהוא עיוור צבעים... וכשהוא יצא מהמחנה והתיישב שם באוהל כמו 
ות מנודה... במקום לקרא לזה אוהל מצורע... הוא החליט לקרא לזה אוהל מחאה נגד עסקנים כהנים שמנסים לסתום פי

ומנהלים מאבק נגד זכות הציבור לדעת... בהתחלה היה לזה תהודה גדולה... אפילו קמה הפגנה מול ביתו של ר' ירמיה הכהן 
שהוא זה שהסגיר את יענקלה... אנשים הפגינו ודרשו מר' ירמיה שיחזור בו מהעלילה ויספר לנו איזה עסקנים שלחו אותו 

הבית ואמר להם: רבותי... אין בעיה!!! אני מוכן לחזור בי!! תגידו ליענקלה להתנכל ליענקלה... ר' ירמיה הכהן יצא מ
שיחסוף זרוע קדשו ויראה לכולם את הגב הלבן שלו עם המחיה באמצע ועם שיער לבן... ובבקשה... שישלח את זה בוואצפ 

... אז קדימה... אם אתם לא לכולם ושהציבור יכריע... הרי יענקלה חרט על דגלו את השקיפות המלאה וזכות הציבור לדעת
מאמינים לי שהוא מצורע... שהוא בעצמו יתן לציבור לשפוט!!! ושם!!! שם המחאה לפתע הסתיימה בקול דממה דקה... 
יענקלה כמובן לא הסכים בשום פנים ואופן להראות את הכתם הלבן הענק שנמצא בגבו ועמוק אין מראהו מן העור... הוא 

ור בלעשות שטייגן במראות נגעים על העור שלו... ואם בהתחלה הוא עוד ניסה להחביא את ממש לא שש לזכות את הציב
טומאה... שכל זמן שיש נגע בלי סימן, המצורע הוא רק מוסגר ויש סיכוי שהוא יפטר, אבל כשיש  סימן)בשר חי שבולט בלב הנגע שזה נחשב המחיה 

אז כעת המחיה התרחבה והנגע פשה, וכעת גם יש כמה שערות לבנות  (סימן זה צרעת מוחלטת וכאן צריך תהליך של טהרת מצורע
ואכן זכות הציבור לדעת וחובה  )שזה עוד סימן טומאה... בצרעת עור בשר יש שני סימנים, מחיה ושתי שערות לבנות...(בשביל הבקשיש... 

הזמן עשה את שלו!!! ואם בחודש לדעת שיענקלה שלנו מצורע וטמא טמא יקרא ורבים מבקשים עליו רחמים... תכל'ס... 
וחצי הראשנים עדיין יענקלה היה עסוק בלהציף ברשת את ההתנכלות של הממסד החרדי שחושש לעורו בגלל "זכות 
הציבור לדעת..." עם הזמן יענקלה הפנים את מצבו והגיע תורו לחשוש גם הוא לעורו!!!! לעור בשרו!! אך בשרו עליו יכאב... 

.. זה לא רק טמא... זה גם כואב( ובחודש האחרון משהו שם השתנה... הציבור כבר פחות "זוכה" לדעת... )צרעת זה דבר כואב.
יש כמה יהודים שפתאום התחילו להגיע לבית הכנסת והתחילו להרשות לעצמם להסתובב ברחוב לאחר שיענקלה השמיץ 

 אותם והציף אותם ברשת... 
תאום קלט מה התחושה של אדם מבודד שמסומן כמנודה ע"י כולם וזכות ליענקה היה הרבה הרבה זמן לחשוב!!! הוא פ

הציבור לדעת שטמא טמא יקרא... המפגש האישי את הבידוד החברתי נתן את אותותיו על יענקלה ומשהו שם נסדק... 
ואחריות... זה יענקלה התחיל להבין עד כמה "זכות הציבור לדעת..." לא כ"כ בטוח שזה נקיון כפיים וזה לא ככזה שקיפות 

בעיקר חוסר מצפון ורוע... לא כל אחד יכול להבין את זה... יש כאלו שבשביל להבין את זה... הם צריכים קצת התאווררות 
מחוץ לשלוש מחנות... ולפגוש מקרוב את ההרגשה של "בית החפשית" איך זה להרגיש שכולם מדברים עליך וכולם מנדים 

 אותך ואתה זרוק כמצורע.
ה העסק מתחיל להיות מעודד... אם בהתחלה הכהן ראה את הנגע והוא היה נראה עזה כשלג... זה היה צרעת הכי ולאחרונ

חריפה!!! שאף אחד לא יכל להתווכח עליה... )גם ברשת כולם היו מסכימים שזה צרעת...( לאט לאט כהה הנגע... הכהן ר' 
התקדם... ביום כ"ג באדר הוא כבר ציין בסיפוק שרואים כיוון... ירמיהו שמגיע במסירות יום יום לראות אולי משהו שם כבר 

אמנם זה עדיין שאת לבנה בעור בשרו... אבל זה כבר מתקרב לקרום ביצה שזה הלובן הכי דהה... גם המחיה התחילה 
 מתפלל ומייחל... להצטמצם סו"ס... ו... ותשמע... יש סיכוי... והכהן המשיך להגיע יום יום... ושוב הוא בודק... מודד... 

יענקלה עומד משתהא מהמסירות והאכפתיות של כל מיני יהודים מהשכונה שכ"כ לכלכתי עליהם... ותמיד הייתי בטוח 
שהכל אצלם אינטרסים... מגיעים במסירות ונותנים אוכל ושתיה חמה... דואגים שלא יחסר כלום.. ור' ירמיה הכהן בכלל... 

.. הוא לא מפסיק להגיע לכאן ועם דמעות בעיניים הוא מייחל ומקווה שנגמור עם זה זה שקראתי לו עסקן שסותם פיות.
בקרוב... כל פעם שהוא מגיע הוא טמא והבגדים שלו נטמאים... יש פה אנשים שמוכנים להיכנס אלי רק עם בגד ים כי אין 

דובר בכהן שהמחיה שלו זה מתרומה להם כח כל היום לטבול גם את הבגדים... אבל ר' ירמיה נטמא ושוב פעם נטמא... ומ
וחלה... ובגלל שהוא מגיע אלי הוא נאלץ לטבול ולהמתין עד הערב שרק אז העריב שמשו אוכל בתרומה... אבל לא מעניין 
 אותו כלום... הוא נחוש להוציא אותי מפה כמה שיותר מהר... ותכל'ס... כעת נכון לעת כתיבת שורות אלו... התאריך כ"ה

ואם כולנו נתפלל ונרעיש עולמות יש סיכוי שעד כ"ט באדר יכהה הנגע ואז יענקלה יוכל להיכנס למסלול הטהרה... והתאריך  באדר ב',...
כ"ט באדר הוא קריטי!! כי המסלול טהרה של מצורע זה לא כמו בטומאת מת... בטומאת מת זה תהליך קצר שמתחיל ונגמר בשבוע ימים 

עת זה תהליך של שבועיים לכה"פ... והתאריך האחרון לקראת פסח זה כ"ט באדר ב'... אנא... העתירו של פרישה לטהרה... אבל בטומאת צר
בשבוע הבא נעדכן אתכם בהתפתחויות... מקוים מאוד שיהיו בשורות טובות... תלוי בכם!! והן קל כביר לא ימאס  ברחמים...

 תפילת רבים... 
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 בקרוב ממש

נקודה למחשבה מול הפריחה המלבלבת 
 בא"י..

במאמר זה אחרון נשאלה השאלה: מה ישראל כ"כ 
נטונת שירדה על המזבח... וכי חסר מתרגשים מהאש הקט

להם אש שירדה מהשמים אם זה במתן תורה או בעמוד 
 אש של כל לילה?? 

והתשובה היתה: שהפעם ההתרגשות היא מהנימה 
אישית!! זה אש שה' שלח לי... זה לא עוד אש גדולה של 
ה'... ע"כ במאמר שלפניך... על אותו משקל בדיוק!!! כאן 

שאלה שכולם שואלים: מה יהודי גם טמונה התשובה על ה
כ"כ מתרגש מארץ ישראל?? שהיא ארץ טובה ורחבה 
והיא זבת חלב ודבש??? וכי מישהו מתעלם מעצם 
העובדה שבאירופה יתכן שאפשר למצא נוף הרבה יותר 
יפה... ואולי גם מחצבים ואוצרות אדמה יותר מארץ 
ישראל...?? וכי מישהו מתעלם מהעובדה שיש עולם 

ול ורחב מחוץ לגבולות ארץ ישראל??? מה מאוד גד
 התשובה?? נכון!!! 

יש עולם גדול ויפה גם מחוץ לארץ ישראל... אבל כל 
זה העולם של  השם!!העולם הגדול הזה זה מה רבו מעשיך 

ה'... בוקר טוב... אני יודע שה' גדול... ואני גם יודע שה' 
בורא עולם יפה ונופים מדהימים ומקולות מים רבים 

ירים משברי ים... אבל כל היופי של שווייץ עדיין לא אד
מדבר אלי... כי זה יופי ועוצמה של ה'... זה כמו הדברים 
המאוד יפים ונחמדים שנמצאים בחלון ראווה של החנות 
שיכולים לבשר לי שבחנות יש הרבה דברים טובים... אבל 
מה זה אומר לי... כך אותו דבר... כל היופי והעוצמה שיש 

לם הגדול זה הנוי והנצח והסיגוי והשגב לחי בעו
 העולמים... זה לא חידוש!!!!

רק מה כן מרגש אותי??? ארץ חמדה טובה ורחבה 
שרצית והנחלת לאבותנו לאכול מפריה שרצית!!!!!! 

זה ארץ שה' נתן לי עם כל  שלי!!ולשבוע מטובה... זה ארץ 
 הלב ושוכן בה איתי... ממילא החיבה שלנו לארץ ישראל

זה לא בהכרח ממקום שהנה הארץ שזכתה להיות שיאנית 
העוצמה והיופי... אלא על הנימה האישית והביטוי שטמון 
בה!!!! ה' ברא את ארצות הברית על כל העוצמות שיש 
בה... אבל ה' פעם נתן את ארה"ב לאמריקאים?? בחיים 
לא!!! כל אמריקה על כל שללה הוא בסה"כ חלון ראווה 

האמריקאים מסתובבים שם כמו דלפון של בורא עולם ו
שמסתובב במרכז קניות... הם בהחלט פוגשים הרבה 
עוצמה וכוח בחלון ראווה של ה'... אבל זה לא קשור 
אליהם! ה' אף פעם לא נתן את ארה"ב לאמריקאים. אבל 
כשאני מסתובב בארץ ישראל... זה ארץ שה' נתן לי עם כל 

ישראל זה זר הלב!!! הפרחים שעכשיו מלבלבים בארץ 
פרחים אישי שה' שלח לי באופן אישי... דרך משל: זה 
כמו רווקה שמחכה בכיליון עיניים מתי אזכה להיות כלה 
ואז אקבל זר פרחים מהצד של החתן.. בעצם אם נשחק 
ראש קטן מה הבעיה?? חסרים חנויות פרחים?? שתלך 
לצומת הקרובה ותקנה לעצמה כמה פרחים שהיא רוצה?? 

התשובה?? הוי... שתהיה בריא... פרחים לא חסר  נו... מה
גם אם תביא לי קונטיינר  מהחתן!!!!לי... אני רוצה פרחים 

של פרחים מהחנות זה לא מדבר אלי כמו זר פרחים הכי 
קטן שמגיע מהחתן...  זו התפיסה שאמורה להוביל אותנו 
כשאנחנו זוכים להלך בחודש ניסן בארץ ישראל... הרי גם 

אבל יש כים ברכת האילנות וגם החוצניקים... אנחנו מבר
 הבדל עצום בינינו לבינם...

הם מסתובבים בעולמו של בורא עולם... ומסתכלים 
בחלון ראווה ונוכחים לדעת שה' יודע לעשות פרחים 
יפים... נו... ברוך שלא חיסר בעולמו דבר וברא בו אילנות 

דש טובים... אבל כשאנחנו מסתובבים על אדמת ארץ הקו
ורואים את הפריחה הנפלאה... זה ארץ חמדה שהנחלת 

 לאבותינו!!! זה פרחים שה' שלח לי אישית!!!
נימה אחרת לגמרי... אני לא רוצה לצאת מא"י... כי נכון.. נכון  זו

שמחכים לי בחו"ל קונטיינרים של פרחים יותר מרהיבים וצוקים 
מדבר מושלגים שאולי יותר יפים מהארץ.. אבל זה יופי שלא 

דבר!! אני רוצה  בעולמואלי!! לא מספיק לי לברך שלא חיסר 
 ה'!!! אשר נתתי לילזכות ולברך על הארץ 

 


